
Z á p i s n i c a 

                             z  3.zasadnutia  Obecného zastupiteľstva obce Choča 

                           konaného dňa 04.05.2012 o 19.00 hod. v kancelárii OcÚ. 

 

Prítomní: viď prezenčná listina 

Počet prítomných poslancov OZ:              7 

Neprítomní – ospravedlnení:                     0 

Neprítomní – neospravedlnení:                 0 

Začiatok zasadnutia:                               19.00 hod. 

Ukončenie zasadnutia:                            20.10 hod. 

 

Program: 

1.   Otvorenie 

2.   Procedurálne otázky 

3.   Prehodnotenie Uznesenia OZ z 19.04.2012      

4.   Diskusia 

5.   Prijatie uznesenia 

6.  Záver 

 

K bodu 1 

Starostka obce Alena Záhoreczová privítala prítomných poslancov a hlavnú kontrolórku obce 

na  3. zasadnutí Obecného zastupiteľstva obce Choča. 

K bodu 2 

Starostka obce oboznámila poslancov s programom zasadnutia a  dala o ňom hlasovať. 

Poslanec Jozef Havran hneď v úvode zasadnutia prejavil svoj nesúhlas s postupom, ktorý 

zvolila starostka obce, keď pozastavila výkon uznesenia OZ z 19.04.2012. a požiadal hlavnú 

kontrolórku obce, aby preskúmala tento postup.  

Starostka obce zdôvodnila, že  z toho dôvodu, že  predmetom zasadnutia OZ má byť možnosť 

odpredaja toho istého obecného pozemku z LV č.317, par. č. 1416, výmera 17 857 m2, druh 



orná pôda, o ktorého možnom  odpredaji sa hovorilo na predošlom zasadnutí, rozhodla sa pre 

takýto postup a využila možnosť, ktorú jej umožňuje  zákon 369/1990 Zb.z. o obecnom 

zriadení    § 13 ods 6.  S týmto postupom oboznámila dňa 27.04.2012 i Obecnú Radu. Obecná 

Rada doporučila  na deň 4.05.2012 zvolať zasadnutie OZ s týmto jediným bodom rokovania. 

 Následne dala starostka o programe opäť hlasovať. 

Za.......... 6 poslancov,         proti ................ 1,         zdržal sa .....................0, 

 

Za zapisovateľku navrhla pani Janu Segíňovú, za členov návrhovej komisie starostka obce 

navrhla pána Pavla Kériho a Jozefa Havrana. Za overovateľov zápisnice navrhla pána 

Romana Kühtreibera a Lenku Havranovú a dala o návrhu hlasovať.  

Za.......... 7 poslancov,         proti ................ 0,         zdržal sa .....................0, 

 

K bodu 3 

Starostka obce podrobne oboznámila poslancov OZ s dôvodom pozastavenia výkonu 

uznesenia OZ zo zasadnutia dňa 19.04.2012  v bode C), v ktorom poslanci OZ  neschválili  

žiadosť pána Palušku o kúpu obecného pozemku z LV č.317, par.č.1416 o výmere 17 857 m2, 

druh orná pôda. Keďže poslanci tento odpredaj jednohlasne neschválili, bolo bezpredmetné na 

predošlom zasadnutí hovoriť o tom, že sa jedná o pozemok, ktorý je predmetom Nájomnej 

zmluvy č.3904  zo dňa 06.06.2011, podľa ktorej užívateľ pozemku spoločnosť Agrospol 

5.TM s.r.o. má predkupné právo. Obec sa už dlhšiu dobu nachádza v zložitej finančnej situácii 

a od začiatku roka 2012 sa táto situácia  zhoršila ešte viac. Dopomohlo k tomu nutné vrátenie 

dotácie z MF SR vo výške 5941,71 €, zaplatenie penálov SP za obdobie rokov 2004 -2010 za 

omeškané platby odvodu poistného v celkovej výške 3 582,17 €, rovnako dorovnanie 

kontokorentného účtu vo VÚB vo výške 1573,17 €. Toto boli neplánované výdaje, s ktorými 

sa vôbec nerátalo, no obec ich musela na úkor prevádzky zaplatiť.  

Ďalej starostka obce informovala o negatívnom výsledku pri vybavovaní úveru pre Nadstavbu 

TJ. Banky- VÚB, Prima Banka, Slovenská sporiteľňa, Tatra Banka... opäť zamietli možnosť 

poskytnutia úveru na prefinacovanie Nadstavby TJ. Čaká sa na vyjadrenie SZRB.  Dodávateľ 

stavebných prác však odmietol ďalej čakať a dal obci splátkový kalendár so splátkou    

3 000,00 € mesačne, počnúc mesiacom 04/2012. Obec musela splátkový kalendár prijať, inak 

by nastúpil exekútor. 

Z tejto zúfalej situácie by obci mohol pomôcť predaj obecného bytu, ktorý už Obecné 

zastupiteľstvo  odsúhlasilo. No tento nemá LV, musel sa urobiť Geometrický plán, ktorý je 

t.č. hotový a vzhľadom na isté nejasnosti pri určení vlastníctva niektorých pozemkov, sa 

predaj odďaľuje.  

Momentálne je obec v takej situácii, že nie je vyplatená elektrina, plyn, telefón, smeti, odvody 

... a samozrejme  zamestnankyne nemajú riadne vyplatenú mzdu.   



Už i tak neúnosnú situáciu navyše skomplikovala dňa 27.04.2012 informácia z MF SR, že 

obec musí do 30.04.2012 vrátiť aj druhú dotáciu poskytnutú obci v roku 2009 vo výške    

6 600 €. No ani táto dotácia sa nenachádza na žiadnom účte obce, pretože bola v roku 2009 

použitá na prevádzku. Zúčtovať ju nebolo z čoho. Ale ani vrátiť ju obec nemá z čoho. Je preto 

nevyhnutné zamyslieť sa nad tým, kde by sa dali čo najrýchlejšie získať finacie, aby sa obec 

z tejto situácie nejakým spôsobom dostala.  Starostka obce zdôraznila, že si uvedomuje, že 

predaj obecných pozemkov nie je najlepší spôsob získania financií, súhlasí aj s tým ako 

poslanci argumentovali na predošlom zasadnutí, že treba plánovať výstavbu obce a k tomu 

potrebujeme pozemky. Lenže je veľa nedoplatkov, ktoré musíme vyriešiť, inak obec bude bez 

elektriny, poisťovne a ale aj ostatní veritelia môžu dať obci exekútorský príkaz, následne 

môžu byť zablokované účty a môžeme prísť aj o obecné pozemky bez toho, aby obec z toho 

mala nejaký zisk. V súvislosti s touto situáciou starostka napísala niekoľko listov: predsedovi 

vlády, ministrovi financií a na samotné Ministerstvo financií. V listoch objasňuje ťažkú 

situáciu obce, žiada o pomoc a tiež aj o odpustenia vrátenia druhej dotácie vo výške     

6 600,00 €. 

Starostka obce vypracovala a predložila poslancom  správu o finančnej situácii a po tomto 

objasnení požiadala poslancov, aby sa k situácii jednotlivo vyjadrili. 

Jozef Havran:  -  naďalej nesúhlasí s predajom pozemku. Zlú situáciu vyrieši odpredaj 

obecného bytu, dovtedy nech veritelia počkajú. 

Ing. Mariana Mankovecká – hlavná kontrolórka: - vyjadrila sa, že obec je naozaj vo veľmi 

zlej situácii. Je nutné financie urýchlene získať, pretože veritelia čakať nebudú. Treba zvážiť, 

ktoré majetky sú pre obec dôležité a potrebné, tie treba za každú cenu udržať. Ostatné ako 

obecný byt a budova školy- čo je pre obec príťaž treba nejakým vhodným spôsobom predať. 

Možno by stálo za pokus predať aj obecný pozemok nad Bendovými. Pokiaľ ide o odpredaj 

pozemku, ktorý je predmetom zasadnutia, keď už predať – tak treba hovoriť so spoločnosťou 

Agrospol a zistiť či majú o kúpu záujem a za akú cenu. Predať tomu kto dá viac. 

Pavol Kéri: - vyjadril sa situácia je naozaj vážna, musíme ju nejako vyriešiť. Tiež si myslí, že 

predaj pozemku nie je najšťastnejší spôsob získania financií. Do budúcna by sa mal voliť iný 

spôsob získania financií. 

Jana Segíňová: - v tejto situácii v akej sa obec nachádza je to ťažké, ale zrejme niet iného 

východiska. Ak predať – tak za lepšiu cenu. 

František Mankovecký: - rovnako skonštatoval, že situáciu treba urýchlene riešiť, a súhlasí 

s tým čo hovorila kontrolórka. Predať tomu pozemok, kto dá viac. 

Roman Kühtreiber: – súhlasí aj s názorom poslanca Havrana, no v tejto situácii v akej sa 

obec nachádza sa prikláňa k predaju pozemku.  

Lenka Havranová: - skonštatovala, že situácia je naozaj vážna a musíme ju vyriešiť. 

Mário Valášik: - vyjadril sa podobne ako poslankyňa Havranová. Situáciu musíme riešiť. 



Následne po jednotlivých vyjadreniach starostka obce dala hlasovať o odpredaji obecného 

pozemku z LV č.317, par.č.1416 o výmere 17 857 m2, druh orná pôda. 

Za.......... 5 poslancov,         proti ................ 1,         zdržal sa .....................1, 

 

K bodu 4 

V tomto bode Diskusia sa poslanci opäť vracali k otázke katastrofálnej finančnej situácie obce 

a zamýšľali sa nad tým, kto a čo tento stav zapríčinil. Zaoberali sa myšlienkou predvolať 

bývalého pána starostu, aby zdôvodnil svoj postup ohľadne získaných dvoch dotácií, pri 

ktorých čerpaní bola porušená finančná disciplína. Rovnako finančnej situácii obce 

nepomáhajú ani splátkové kalendáre na krátkodobé pôžičky, ktoré obec získala v období 2005 

-2010. 

K bodu 5 

Návrhová komisia predniesla návrh na uznesenie. 

K bodu 6 

Starostka obce poďakovala prítomným za účasť a ukončila zasadnutie OZ. 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

Roman Kühtreiber    ................................ 

Lenka Havranová      ................................ 

 

 

František Mankovecký                                                                Alena Záhoreczová    

zástupca starostky                                                                                starostka obce 

 

 

 


